
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

Jaarverslag 2022 Vereniging Zaans Erfgoed 
 
Algemene terugblik 
De Vereniging Zaans Erfgoed heeft een verdrietig jaar achter de rug.  
 
Met het overlijden van Ruud Pauw (op 14 april), Ron Kiburg op (18 december) en Henk van ‘t Loo 
hebben we dit jaar helaas sympathieke, bevlogen erfgoed-hoeders verloren. 
Ook ziekte en zeerte is ons niet bespaard gebleven. 
Laten we hopen dat we de komende periode beter worden en blijven. 
 
Ondanks deze tegenslagen hebben we elkaar in de overleggen kunnen steunen en hebben we 
veel erfgoedbelangen kunnen behartigen. 
We hielden dit jaar 9 bestuursvergaderingen en ook waren de werkgroepen (Advies, 
Documentatie en Meldpunt bedreigd erfgoed; Wederopbouw Architectuur; Maritiem en P.R.) 
bijeen. 
 
Gemeenteraadsverkiezingen 
Om een lans te breken voor het behoud van het Zaanse Erfgoed en voor een actief 
handhavingsbeleid hebben we een “brandbrief” gestuurd naar alle lijsttrekkers van de politieke 
partijen van Zaanstad.  
In deze brief hielden we een pleidooi voor voldoende ambtelijke capaciteit bij de afdelingen 
Erfgoed en monumenten en bij Handhaving. 
Ook vinden we het van groot belang dat burgers en erfgoedorganisaties vroegtijdig worden 
betrokken bij herinrichtingen van buurten en wijken. 
Na de verkiezingen hebben we in het overleg met de wethouder opnieuw ons Convenant 
bevestigd. Hierbij is vastgelegd dat we naast onze reguliere overleggen (twee keer per jaar met de 
wethouder en regelmatig met de afdelingen Erfgoed en Handhaving) jaarlijks tien panden mogen 
voordragen voor de gemeentelijke status. 
Ook is, separaat en in een andere context en na interne inventarisatie, afgesproken een 
voordracht te doen voor bescherming van de voorlopig belangrijkste 8 objecten uit de 
Wederopbouwperiodes.  
 
Erfgoed en handhaving 
In verband met de onderbezetting en ziekte bij de leiding van de afdeling Handhaving van 
gemeente Zaanstad, hebben we toch afspraken kunnen maken met een interim-leidinggevende 
van de gemeente. De door hem beloofde acties bleven uit. Op dit moment zijn opnieuw afspraken 
gemaakt. We bespreken wel alle knelpunt-gevallen maar hebben besloten nu ook over elk geval 
een formeel handhavings-verzoek in te dienen. 
 
Overleg met woningbouwcorporaties 
Na het overleg met ZVH en Parteon hebben we de gemeente voorgelegd om, voorafgaand aan 
ontwikkelingen in buurten en wijken, eerst met elkaar (drie partijen) een wandeling door de buurt 
te maken en hierbij kennis uit te wisselen. 
De gemeente heeft dit verzoek positief beoordeeld en zal ons dit bevestigen. 
 
 
 



 

 

Platformbijeenkomst erfgoed organisaties 
Dit overleg werd gehouden in de Vermaning in Zaandam. 
We besloten om twee keer per jaar bijeen te komen. 
We wisselden ervaringen en activiteiten uit. 
 
Voordracht VZE panden voor bescherming (2021-2022) 

• Assendelft; Dorpsstraat 679-681 
• Krommenie; Heiligeweg 111, Noorderhoofdstraat 1, Zonnelaan 1 
• Westzaan; Guispad 3 
• Wormerveer; Zaanweg 125, Zuideinde 6-7 
• Zaandam; Bloemgracht 65-73-ensemble, Oostzijde 300, Westzijde 24-34, Westzijde 191, 

191a 
 
Algemene Ledenvergaderingen 
We hielden twee algemene ledenvergaderingen, te weten op 23 april en op 12 november. 
In de april vergadering stelden we het jaarverslag en het financiële verslag van 2021 vast. 
Ook namen we afscheid van bestuurslid René Prins en van bestuurs-notulist Judith Friso. 
Na de pauze hield Peter Ulle een lezing over; Herontwikkeling van de Hemmes. 
 
In de november vergadering is de begroting voor 2023 vastgesteld. In deze vergadering is verslag 
gedaan van de brainstorm bijeenkomsten die het bestuur heeft gehouden over de taken van onze 
vereniging en over wie wat gaat doen. Met alle taken op een rij hebben we een nieuwe 
taakverdeling gemaakt, waarbij ook duidelijk werd welke vacatures er zijn. 
De bestuursleden Ron Kiburg, Klaas de Boer, Ada Hannaart (secretaris) en Winnie de Wit zijn 
afgetreden. Winnie en Ada ontvingen als eerbetoon de gouden speld. Gelukkig blijven ze beiden 
wel actief voor onze vereniging. 
 
Tot nieuwe bestuursleden zijn benoemd Tessa Berghouwer, Paula Kannegieter, Lean van ’t Hooft 

en Francis Engels (secretaris). 

 
 
Na de pauze was er een inleiding van Bas Husslage over; 2024 op naar 450 jaar Zaans Ontzet. 
 


